
 

PROSINEC 2023 

ZDARMA Ročník třináctý 

Slovo starosty 

Vážení spoluobčané,  

přicházíme opět do období adventu a předvá-
nočního vzrušení. Připadá mi, jako když ně-
kdo stiskl tlačítko a čas se rázem posunul  
o celý rok vpřed. Zima se nám pomalu vkrádá 
do každodenního dění a již zřetelně signalizo-
vala svou přítomnost. Pro řidiče to znamenalo 
obavy na zledovatělé vozovce, pro děti radost  
z prvních vloček, které zasypaly krajinu. 

Mám pocit, že oslavy Vánoc každoročně při-
cházejí stále o něco dříve. Faktem však je, že 
jsou již skutečně za dveřmi. 

Konec roku je i obdobím bilance – hodnotí-
me, co se podařilo a co méně. Letos začala 
pracovat kulturní komise, která se stará o kul-
turní dění v naší obci. Některé akce byly 

úspěšné, zatímco bohužel jiné se neuskuteč-
nily. K dalším neúspěchům patří, že se nepo-
dařilo získat dotaci na rekonstrukci Palackého 
ulice; bohužel jsme skončili jako náhradníci. 
Mezi dobré počiny lze naopak řadit úspěšně 
zvládnutou rekonstrukci vzduchotechniky ve 
školní kuchyni, opravu chodníku pod želez-
ničním viaduktem směrem k Ohníči, opravu 
podchodu u vlakové zastávky a zahájení re-
konstrukce budoucího víceúčelového zařízení 
na Školním náměstí. 

Přeji vám všem klidné a příjemné předvánoč-
ní chvíle, ať už při nakupování, pečení nebo 
všelijakých příprav. Přeji vám také, abyste 
prožili Vánoce v radosti a pohodě, do nového 
roku pak mnoho zdraví, štěstí i úspěchů. 

Ivan Holata - starosta 
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Informace—Úřad městyse 

Lávka přes řeku Bílinu 

Po několikaměsíčním uzavření byla otevřena 
lávka, která spojuje Husovu a Čapkovu ulici. 
Její uzavření bylo pro mnoho občanů velkým 
problémem. Kontaktovali jsme tak odborného 
projektanta, který vytvořil dokumentaci přes-
ně pro danou situaci. Po několikatýdenní pří-
pravě, do které spadá např. nákup a řezání 
ocelových nosníku, nákup a příprava dřeva, se 
započalo s rekonstrukcí, která trvala několik 
dnů. Poslední fáze opravy se týkala zvýšení 
výšky zábradlí tak, aby splňovalo státní nor-
mu. 

Poslední termín pro přijetí hotovosti do po-
kladny je středa 20. 12. 2023 do 17.00 hodin. 
V případě pozdějších poplatků obci prosíme  
o zaslání na účet městyse 4500001745/8040. 
Úřad městyse bude uzavřen ve dnech 21. 12. 
2023 až 2. 1. 2024. První úřední den v novém 
roce je středa 3. 1. 2024. 

V posledním období trápil naši obec jeden vel-
ký problém, a to uzavření ordinace praktické-
ho lékaře. Informaci o uzavření jsme se dozvě-
děli pouze s měsíčním předstihem; prostoru na 
jednání tak bylo opravdu velmi málo. Vedení 
obce se tímto problémem intenzivně zabývalo, 
komunikovali jsme např. se zdravotními pojiš-
ťovnami i s Ministerstvem zdravotnictví. Po 
delší době nás oslovil současný pan doktor 
Preč, který se dozvěděl o naší snaze získat do 
Hostomic praktického lékaře. Začali jsme  
s ním tak spolupracovat na znovuotevření or-
dinace. Pro oživení připojuji několik informa-
cí.  

Od pondělí 20. 12. 2021 byla uzavřena ordina-
ce praktického lékaře v Hostomicích a poté 
došlo k jejímu stěhování do prostor Hornické 
nemocnice s poliklinikou v Bílině. Někteří 
klienti nadále zůstali registrováni u MUDr. 
Mühlbauerové a někteří se zkoušeli přeregis-
trovat k jinému lékaři. Ale to bylo složité, pro-
tože téměř všichni obvodní lékaři mají plný 
stav a nepřijímají. Pro mnohé naše spoluobča-
ny to bylo velmi těžké období. Nakonec se 
nám téměř po dvou letech podařilo sehnat pa-
na doktora Antonína Preče, který začal ordino-
vat 1. 11. 2023 a hned první dva dny se v jeho 
ordinaci zaregistrovalo několik stovek lidí ne-
jen z Hostomic a blízkého okolí, ale i z od-
lehlejších míst. Téměř dva roky opuštěná ordi-
nace musela projít celkovou rekonstrukcí  
a městys ji na své náklady vybavil vším po-
třebným, aby se u nás novému panu doktorovi 
líbilo. Ještě v době, kdy bude vycházet tento 
článek, se mohou případní zájemci zaregistro-
vat.  
 Ordinační hodiny: 

 Po             12.00 – 15.00 

 Út             13.00 – 16.00 

 St              12.00 – 15.00 

 Čt             13.00 – 16.00 

 Pá             12.00 – 14.00 

Husova 308, 417 52 Hostomice, tel. 704 114 955 
Mimo ordinační dobu budete ošetřeni zde: 
Pohotovost pro dospělé: Krajská zdravotní a.s. 
Nemocnice Teplice, Duchcovská 53, 415 01 Teplice 
Tel. 417 519 721 
Po-Pá: 18.00 – 21.00, So-Ne: 10.00 – 19.00 

Ordinace praktického lékaře  

v Hostomicích opět otevřena! 
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Ordinace – Výměna oken 

Někomu asi vadilo elektrické otevírání vrat do 
areálu Základní školy, a tak se rozhodl, že to-
to zařízení trochu upraví. Tato úprava nás bo-
hužel stála 15 tis. Kč. 

Koncem léta byla vyměněna okna v prostoru 
ordinace praktického lékaře. Bylo to v době, 
kdy jsme ještě netušili, že se tuto ordinací, 
která byla HNsP v Bílině zrušena, podaří ob-
novit. V areálu nás ještě výměna několika 
oken čeká. Po zkompletování výměny oken 
budeme usilovat o dotaci na kompletní zatep-
lení celého objektu. 

Po urgencích starosty na Správě železnic byl  
v létě vymalován podchod na železniční za-
stávce a zároveň zde i bylo vyměněno osvětle-
ní. Opět jsme se bohužel přesvědčili, že někte-
ří obyvatelé naší obce nejsou spokojeni, po-
kud je něco opravené a čisté. Takto vypadal 
podchod v letošním listopadu:  

Podchod pod železnicí 

Vandalismus nebo klukovina? 

Rekonstrukce obecního domu č.p. 2 

Po dlouhých měsících čekání na dotaci na re-
konstrukci víceúčelového domu na Školním 
náměstí byly zahájeny přípravné práce. Zapo-
čalo se s vyklízením, po němž následovaly 
drobné stavební úpravy, které jsou koordino-
vány dle stavební projektové dokumentace. 
Na tomto pro obec důležitém objektu nás čeká 
ještě spousta práce než dojde ke kolaudaci  
a budeme mít důstojný kulturní dům. 
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Vítání občánků 

V letošním roce jsme přivítali do života 5 no-
vých miminek. Tento obřad se uskutečnil  
v naší obřadní síni. Po krátkém programu dětí 
z 2. třídy ZŠ v Hostomicích se rodiče pode-
psali do pamětní knihy a obdrželi drobné dá-
rečky pro své ratolesti. 

V sobotu 2. 9. 2023 jsme pořádali již 12. roč-
ník hudebního festivalu. Tato akce se již 
nadobro usídlila na místě bývalého bikrosové-
ho hřiště. Mohu jen konstatovat názory účin-
kujících, že se povedlo vytvořit ideální místo 
pro pořádání takových akcí. Letos bylo zajiš-
těno vystoupení devíti hudebních souborů, 
kteří splnili naše očekávání a zasloužili se  
o pěknou atmosféru po celou dobu festivalu. 
Počet návštěvníku se blížil k číslu 150, což je 
velmi slušné. Uspořádat takovou akci je jak 
organizačně, tak i finančně docela náročné. 
Chtěl bych tak poděkovat za pomoc Lucii Na-
vrátilové, organizacím a poté i sponzorům, 
kteří pomohli finančně: Skupina ČEZ, Pivo-
var Rakovník, EUROVIA a Barvy Laky Zíta. 
Příprava dalšího ročníku začíná začátkem ro-
ku 2024.  

Drakiáda 

I letos se konala již tradiční akce s názvem 
Drakiáda. V tomto roce však na netradičním 
místě – na poli nad ,, Bídou“. Počasí bylo zce-
la ideální. Foukal příjemně svěží vítr a většina 
draků se vznášela ve vysoké výšce. K vidění 
byly modely kupované, podomácku vyrobené 
nebo různě upravované. Zábava zaujala nejen 
děti, ale i dospělé. Po celou dobu panovala 
přátelská nálada, i když soutěživost byla také 
patrná. Všechny děti si domů odnesly sladkost 
a některé si vysoutěžily i kapku dobrého mo-
ku (dětské šampaňské) za to, jak vysoko ne-
chaly svého draka vyletět. Všem děkujeme za 
účast a těšíme se opět na viděnou při nějaké 
další společenské události. 

XII. Hostomickej strnad 
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Nový školní rok v mateřské škole 

O prázdninách jsme se snažili načerpat sílu  
a inspiraci pro nový školní rok. Pevně dou-
fám, že se to všem alespoň trošku podařilo, 
děti si odpočinuly od nás, my zase od dětí  
a nyní se můžeme společně s elánem vrh-
nout do dalšího školního roku 2023/2024. 

Školní vzdělávací program má název UŽ 
VÍM PROČ, UŽ VÍM JAK. Školní vzdělá-
vací program vychází z RVP PV a z vlastní-
ho hodnocení výchovně vzdělávací práce. 
Učí děti chápat svět kolem nás, vede  
k sounáležitosti s děním a místem, kde ma-
teřská škola sídlí. Je založen na objevování, 
prozkoumávání a prožívání ve skutečném 
světě. Vede k hodnotám uznávaným naší 
společností, k úctě, ke zdraví a k sepjetí  
s přírodou. Preferuje přímou zkušenost pro 
získávání poznatků, dovedností a návyků. 
Zajišťuje dostatek pohybu a pohybu venku. 
Vzdělávací program klade důraz na vzájem-
nou důvěru a spolupráci s rodiči. 

Jako každý školní rok začal i ten letošní se-
znamováním se s novými dětmi a rodiči, 
adaptací nových dětí na neznámé prostředí  
a neznámé tváře, které si říkají paní učitelky. 
Vstup dítěte do mateřské školy je velkým 
krokem v životě dítěte, a i přes veškerou na-
ši snahu, v prvních dnech prostě maminku 

nahradit nedokážeme. A tak se nemůžeme di-
vit, že dítě vytržené z lůna rodiny první dny 
pláče. Nám nezbývá nic jiného než se obrnit 
trpělivostí, vytvořit dítěti klidné a bezpečné 
zázemí a čekat, až si dítě na nás zvykne.  
V tuto dobu již žádné z dětí nepláče a troufám 
si říct, že jsou děti spokojené a ve školce se 
jim líbí, což je vidět i na jejich rozesmátých 
tvářích. 

A jaké akce jsme již dokázali zvládnout? 
Hned v září jsme ve spolupráci se základní 
školou byli pozváni na Šmoulympiádu. Bylo 
to sportovní klání několika družstev složených 
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Nový školní rok v mateřské škole—pokračování... 

převážně z dětí z mateřských škol v okolí. Dě-
ti soutěžily v různých disciplínách, prostor byl 
i pro občerstvení a na konci proběhlo vyhláše-
ní tří nejlepších družstev. Naše dolní třída Kr-
tečků skončila jako druhá a my Koťata jsme  
s pomocí maminek a babiček sice neskončili 
na stupních vítězů, ale vše úspěšně zvládli. 
Tímto prostřednictvím ještě jednou děkujeme 
za pomoc a podporu maminkám a babičkám, 
které se šmoulympiády spolu s námi zúčastni-
ly. Děti byly nadšené a soutěžení se jim moc 
líbilo, a to i těm, které nevyhrály. Vždyť pod-
stata akce nebyla o výhře, ale hlavně o pohybu 
a radosti z pohybu na čerstvém vzduchu. 

V říjnu nás navštívilo divadlo Na Klice s pří-
během Lišák Kódl. Děti příběh prožívaly, fan-
dily, spolupracovaly s postavami. Herci děti 
krásně vtáhli do děje a divadlo mělo velký 
úspěch. 

Stále ještě v říjnu jsme v odpoledních hodi-
nách uspořádali „Dýňování“ s rodiči. Rodiče  
s dětmi si ozdobili nebo vydlabali svou dýni, 
technika záležela čistě na fantazii rodičů a dě-
tí. Musím říci, že ač nám počasí nepřálo a za-
čalo pršet, všichni svou dýni dodělali, a tak 
vznikla nádherná výzdoba mateřské školy na 
Halloween. A atmosféra svítících dýní ráno za 
tmy při cestě ke školce byla zkrátka překrásně 
strašidelná. A co by to bylo za Halloween bez 
karnevalu. Samozřejmě, že se konal. Děti při-
šly v různých maskách a v dopoledních hodi-
nách plnily nejrůznější úkoly. Karneval jsme 
zakončili tancem a samozřejmostí byla i ne-
zbytná odměna za zvládnutí úkolů. 

A cože nás to ještě čeká? V prosinci nesmí 
chybět čert s Mikulášem. Ve spolupráci se 

základní školou by v rolích čertů a Mikuláše 
měly přijít děti ze základní školy a možná při-
jde i kouzelník? Ne, anděl přece. Dále nás če-
ká vystoupení u rozsvěcení vánočního stromu, 
vánoční besídka pro rodinné příslušníky a na 
co se děti nejvíce těší? Na vánoční nadílku ve 
školce. Tak uvidíme, co nám Ježíšek letos při-
nese. 

Krásné podzimní dny plné neuvěřitelných ba-
rev a poté i radostné dny Vánoc Vám za ko-
lektiv mateřské školy Vám přejeme!  
 

Bc. Petra Strnadová 

Hostík 

Milí spoluobčané z Hostomic a okolí, 

Tak tedy 6 měsíců opět uteklo jako voda a je 
tu přelom roku. Rok 2023 považuji za jeden  
z nejzajímavějších v rozmanitosti činností  
a především pak cílových skupin (těch, kte-
rých se to týkalo) dění, které příležitostně či 
pravidelně pořádáme. 

Pozvání pro všechny ženy v lednu v rámci 
programu firmy Eurona mělo úspěch, a proto 
jsme se rozhodli pozvat další skvělou značku 

do naší obce. Setkání proběhlo s dámou z fir-
my Tian De. Na programu bylo ženské zdraví.  
A aby toho nebylo málo, máme v plánu další 
setkání v zimních měsících, ale to si zatím ne-
cháváme jako překvapení; kdo jej chce odha-
lit, nechť nám napíše na Hostík (FB). Týká se 
to tedy především dam:-)  

Jak jistě již všichni víte, tak v rámci spolku 
intenzivně spolupracujeme s náhradními rodi-
nami. Říkáme tomu doprovázení pěstounů. 
Díky zájmů pečujících dospělých a zároveň 
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Hostík 

našich místních maminek jsme opět po roce  
v červenci realizovali týdenní pobyt pro rodi-
ny a děti. Kouzelné místo v Lužických ho-
rách, penzion jen pro sebe a zázemí s bazé-
nem nám nedaleko zámku Lemberk poskytlo 
báječný týden plný pohody. To vše opět za 
skutečné náklady, tedy za nekomerční cenu! 

V návaznosti na letní pobyt jsme v Hostíku 
ještě v září realizovali nocování dětiček, které 
by se rády zase viděly. Popravdě to bylo dob-
rodružné více, než bych si přála, ale legrace 
musí být. Objednali jsme si hromadu pizzy, 
tiskali jsme na bílá trička nápaditá razítka  
a pak jsme si pustili báječnou pohádku a ne-
věřili byste, jak dlouho děcka vydrží být 
vzhůru, když je večer baví a nechtějí, aby 
skončil.  

V podstatě ve stejném čase jsme se také za 
Hostík zúčastnili světeckého loučení s létem. 
Tam jsme měli stánek s vyrobenými mýdly, 
která si děti mohly ozdobit, zabalit a vzít do-
mů jako pozornost či dáreček. 

V říjnu jsme pro změnu v Hostíku připravili 
pro děcka i dospělé dýňování. Akci jsme si 

užili, i když se nám přitom někteří šikulkové 
pěkně fikli do prstíčku. Jako překvapení jsme 
si pro tento den připravili focení na místním 
koníčkovi – Hvězdičce. 

Za organizaci Host. pro NelhoStejnost z.s. 
jsme na pozvání prezentovali náš Hostík  
a veškeré aktivity poslední doby na Univerzi-
tě Jana Evangelisty Purkyně, na sociálně eko-
nomické fakultě pod záštitou Agentury pro 
sociální začleňování. I téma sociálního vylou-
čení nám není cizí a průběžně zvažujeme, jak 
bychom mohli naší obci v tomto ohledu po-
moci.  

Pro více informací o spolkové činnosti se pro-
sím neváhejte podívat na stránky 
www.hostpronelhostejnost.cz. 

Ještě bych zde měla zmínit akci „Rozsvícení 
vánočního stromu“. Ano, všichni jsme zare-
gistrovali potíže s osvětlením a zvukem, věř-
te, že příště se jistě vše vydaří lépe. Nicméně 
věřím, že ohnivá show trochu náladu zúčast-
něným zvedla. Považuji to za velmi originální 
nápad, který ve tmě má na programu jistě své 
místo.  

Hostík se tento večer postaral o nabídku vý-
robků našich větších i menších drobotin. Aby-
chom Vám připravili něco originálního, po-
starali jsme se o možnost zakoupení kávy  
a také výborné značkové horké čokolády a to 
navíc s ručně ušlehanou šlehačkou. Kdo neo-
chutnal, jistě bude mít příležitost i příští rok:-)  

Přeji Vám krásný čas vánoční a také příjemný 
a klidný příští rok. 

S úctou – Marie Jiroušková, předsedkyně 
spolku Host. pro NelhoStejnost z.s. 
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Zprávy ze základní školy 

Započal čas adventu, čas jakéhosi bilanco-
vání, co se nám během roku podařilo či na 
co se více zaměřit. I my ve škole se zamýšlí-
me nad tím, co se nám podařilo, co je třeba 
udržet, podpořit, změnit, vylepšit či dotáh-
nout do zdárného konce. Daří se nám udržet 
trend stálého zlepšování školy po stránce 
materiální, které odpovídá současným tren-
dům, a ač nejsme školou městskou, dosahu-
jeme výsledků stejných jako školy městské. 

V naší škole je stabilizovaný, přátelský  
a pracovitý pedagogický sbor, který je k žá-
kům i rodičům otevřený, který ve svém vol-
ném čase připravuje pro žáky zajímavé, 
sportovní akce, výlety, vede zájmové krouž-
ky a kterému i touto cestou vyjadřuji své 
poděkování a obdiv. Tradičně jsme v průbě-
hu roku dostávali velmi kladné reakce na 
chování našich žáků na různých akcích. To 
nás velmi těší a dále motivuje v naší obtížné 
práci. V řadě případů jsme totiž jedním ze 
subjektů, které na našich žácích požadují 
nějaká pravidla. Akcí, které učitelé pro žáky 
uskutečnili, bylo nespočet. Namátkou mohu 
uvést výlet do Prahy na Vyšehrad, návštěvu 
Pohádkového muzea v Duchcově, prožili 
jsme den v Archeoparku v Březně u Loun.  
V Galerii Vojtěcha Preissiga ve Světci právě 
probíhá vernisáž výtvarných prací našich 
žáků. Proběhl i celodenní sobotní výlet na 
zámek Konopiště a hrad Český Šternberk  
a připravuje se opět sobotní celodenní výlet 
do Drážďan s návštěvou zámecké pokladni-
ce, zbrojnice a vánočních trhů. Žáci tradičně 
zazpívají u rozsvícení vánočních stromků v 
Hostomicích, Ledvicích a ve Světci dopro-
vodí vystoupení Josefa Vágnera v tamním 
kostele. 

Všichni se ale nejvíce těšíme na připravova-
nou Vánoční akademii spojenou s ukázkami 
vánočních výtvorů našich žáků, které proběh-
ne 19. 12. 2023 na školním hřišti, a na které 
zveme nejen rodiče, ale i přátele naší školy, 
kteří podpoří naše žáky v jejich vystoupení, 
zazpívají si s námi všemi vánoční koledy  
a vychutnají si školní vánoční atmosféru. 

Dovoluji si touto cestou poděkovat i všem ro-
dičům, kteří projevují zájem o to, co jejich 
děti ve škole dělají, jak se učí, chovají, jak se 
připravují na vyučování. 

Závěrem mi dovolte v tento kouzelný vánoční 
čas vyslovit přání splnění všech tužeb a prožití 
nejkrásnějších svátků s těmi, které máme ve 
svém srdci. A co si přát do nového roku? 
Hodně štěstí, radosti, tolerance, opravdových 
přátel a hlavně pevné zdraví.  

Zachovejte nám svou přízeň a buďte si jisti, že 
jsme na vaší straně, straně snahy, úsilí a odpo-
vědnosti za vzdělání našich dětí. 

Všichni zaměstnanci školy přeji krásné Váno-
ce a šťastný nový rok 2024. 

Mgr. Eva Myslíková 
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Zpráva o činnosti SDH Hostomice pro širokou veřejnost 

Vážení spoluobčané, naše základna čítá 25 
dospělých aktivních členů a 20 dětí. Společně 
se účastníme všech kulturních akcí a veškeré-
ho společenského života v obci, místní hasiči 
zajišťují jejich hladký průběh. Podílí se na 
likvidaci živelných pohrom, chrání majetek, 
vyjíždí k dopravním nehodám… 

S dětmi vyjíždíme pravidelně na soutěže. Za 
jejich organizaci a skvělé výsledky bych 
chtěla poděkovat zejména trenérce Anežce 
Fellerové. Mládeži věnuje značnou část své-
ho volného času. Nedokázala by však tak 
skvěle fungovat bez celého týmu. Děkujeme 
všem, kteří chodí na tréninky a pomáhají sta-
vět překážky, věnují se dětem, které v danou 
chvíli netrénují, dohlíží na jejich pitný stravo-
vací režim, oblékají je… Zkrátka bez rodičů  
a dobrovolníků by to nešlo. Na podzim se 
naši žáci zúčastnili místního Memoriálu man-
želů Fellerových. V obrovské konkurenci se 
utkali s vrstevníky ve štafetě na 4x60m  
a v požárním útoku. Mladší žáci se umístili 
na 4. a 7. místě, starší na 5. místě. Ukončení 
letošní závodní sezóny jsme naplánovali na 
závody ve Štrbicích. Mladší žáci se opět ve 
velké konkurenci umístili na krásném 3.místě  
a starší si odvezli bramborové medaile. S le-
tošní úspěšnou závodní sezónou se žáci louči-
li na bowlingu a na air softu v Chabařovicích. 

Naše sdružení spolupracuje nejen s obcí  
a místními organizacemi, ale také s místní 
školou. Žáci mohou navštívit po dohodě zdej-
ší hasičárnu a prohlédnout si hasičskou tech-
niku. V této souvislosti připravujeme na příští 
sezónu několik ukázek pro místní školáky.  

Na příští rok připravujeme dvě již tradiční 
akce. V dubnu to bude memoriál Jaromíra 
Honse, který je zařazen do ligy severu. Opět 
zde budete moci zhlédnout nejlepší dobrovol-
né hasiče ze širokého okolí v několika kate-
goriích. V září se na vás budeme těšit na Me-
moriálu manželů Fellerových. Příští rok je 
pro nás rokem 90. založení českého hasičské-
ho sboru v Hostomicích a tyto oslavy vyvr-
cholí právě v září. Určitě vás budeme o všech 
akcích informovat. 

Závěrem této zprávy bych chtěla poděkovat 
všem podporovatelům a sponzorům. Bez pe-
něžní pomoci od naší obce bychom těžko po-
řádali tolik závodů a soutěží. Bez finančního 
přispění dalších sponzorů bychom si nemohli 
dovolit pořizovat novou techniku, vybavení, 
nemohli bychom si dovolit lepší podmínky 
pro trénování dětí. Zároveň děkuji všem čle-
nům a ostatním dobrovolníkům za pomoc při 
organizaci tréninků a soutěží. Tuto práci děla-
jí ve svém volném čase a zpravidla na úkor 
svých rodin. Vaší práce a času si velice váží-
me! 

Čtenářům a jejich rodinám přeji pohodový 
adventní čas, v klidu užité vánoční svátky  
a úspěšný rok 2024.  

Za všechny místní hasiče  
Mgr. Marcela Husáková – starostka SDH  
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Fotbalový klub Hostomice 

Chtěl bych na začátku poděkovat všem trené-
rům, kteří se zapojili do každodenního proce-
su trénování s dětmi a mládeží. Došlo k vyso-
kému nárůstu nových dětí, kteří chtějí sporto-
vat a v současné době není tolik sportovišť, 
kolik by jich mělo být. V řadách FK Hostomi-
ce je již přes 100 dětí a mládeže a stále nové 
děti přicházejí i z jiných klubů, neboť se náš 
FK stal vyhlášeným pro zaměření se na spor-
tování dětí a mládeže. 

Na valné hromadě došlo ke zvolení nového 
vedení FK, které bylo navýšeno o další dva 
členy, abychom se mohli lépe starat o zázemí 
a celý FK. Do vedení byli zvoleni: Martin Vl-
ček, Marek Levý, Jiří Pospíšil, Miroslav Ma-
tějovský, Josef Mergl, Roman Nový a Jan 
Kollár. 

Přípravky a mladší žáci jsou již nyní přihláše-
ni během zimní přestávky na halové turnaje v 
Krupce, Brozanech nebo v Bílině. Starší žáci 
jsou přihlášeni do Zimní ligy a na halové tur-
naje v Brozanech, v Krupce a v Heidenau. 
Dorostenci a dospělí jsou přihlášení do ZIM-
NÍ LIGY, dále budou sehrány tréninkové zá-
pasy na UMT v Bílině. Ženy WU50 trénují  
v tělocvičně v Ohníči nebo v Bílině. 

V období od středy 6. 3. 2024 do neděle 10. 3. 
2024 budou mít dorostenci, dospělí a ženy 
WU50 soustředění ve Sloupu v Čechách  

a v období od čtvrtka 14. 3. 2024 do neděle 
17. 3. 2024 budou mít soustředění přípravky  
a žáci v Rumburku. Obě místa jsou již ověře-
né, kdy se všichni na soustředění těší. 

Z vlastních zdrojů došlo k zakoupení krbo-
vých kamen s výměníkem, dále došlo z vlast-
ních zdrojů k zakoupení radiátorů a k rozvodu 
topení do všech kabin, kdy topení bylo napo-
sledy funkční před cca 10 lety. Za veškerou 
práci děkujeme Pavlovi Mladějovskému a Lá-
ďovi Barimu, kteří vše zprovoznili.  

Dále došlo k výstavbě oplocení ze ztraceného 
bednění Josefem Merglem, došlo k částečné 
pokládce zámkové dlažby Martinem Vlčkem 
a Markem Levým, za výpomoci plošiny  
z HZS Bílina došlo Martinem Vlčkem k zavě-
šení nové ochranné sítě za brankou. Byly zre-
konstruovány některé pivní sety. Do budouc-
na jsou v plánu další rekonstrukce, kdy již ny-
ní byla na jaro pořízena další zámková dlažba. 

 Došlo k zakoupení nových dresů pro mladší 
žáky a nového sportovního vybavení. Marek 
Levý pořídil markýzu, pod kterou budou sedět 
při utkáních diváci, dále pořídil další pivní 
sety na sezení, neboť se zvýšil počet diváků, 
kteří chodí sledovat zápasy všech kategorií. 

Poděkování patří všem partnerům a sponzo-
rům FK Hostomice, bez kterých by se nepo-
dařilo vylepšování našeho jediného sportoviš-
tě v Hostomicích. Všichni partneři i sponzoři 
jsou na stránkách FK Hostomice. 

Za FK Hostomice - Martin Vlček 
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Historie trati Ústí nad Labem – Úpořiny – Bílina  

Železniční trať Ústí nad Labem – Úpořiny – 
Bílina (v jízdním řádu pro cestující označená 
číslem 131) vystavěla společnost Ústecko-
teplické dráhy (ÚTD, častěji se však používa-
la zkratka ATE z německého ekvivalentu 
Aussig-Teplitzer Eisenbahn). Obce v údolí 
řeky Bíliny požadovali železničního spojení  
a začaly usilovat o výstavbu tratě vlastní si-
lou. Vzhledem k finanční náročnosti stavby 
však nebyly schopny celý projekt realizovat  
a obrátily se proto na samotnou ATE. Projekt 
v podstatě paralelní dráhy, vedené bílinským 
údolím, se společnosti zalíbil a nakonec se jej 
rozhodla provést. 

Podle návrhu měla nová trať začínat ve stanici 
Trmice na stávající hlavní trati ATE, odkud se 
oddělovala do přibližně jihozápadního směru 
a připojila k řece Bílině, podél které vedla po 
většinu své délky. Mezilehlými stanicemi na 
trase se staly Řehlovice, Úpořiny, Ohníč  
a Světec. Po 26 kilometrech byla zaústěna do 
nádraží Bílina (dnes již zrušeného, nové ná-
draží stojí od roku 1967 jinde). Se stavbou 
trati oficiálně nazvané „Bielatalbahn“ (Dráha 
v údolí Bíliny) se začalo po udělení koncese 
21. ledna 1872. 

Stavba vzhledem k příznivému terénu nevyža-
dovala rozsáhlé zemní práce, proto na trati 
nevznikl žádný tunel ani větší most a realizace 
díla se tím zlevnila, ačkoli sama společnost 
ATE na finanční náklady příliš nehleděla. 
Trať byla stavěna jako jednokolejná, ale s pa-
rametry obvyklými spíše pro dráhy hlavní, 
včetně nejvyšší povolené rychlosti 50 km/h. 
Slavnostní otevření se uskutečnilo 6. června 
1874. Nová trať značně odlehčila provozu na 
přetížené trati přes Teplice a zkapacitnila do-

pravu mezi Polabím a uhelnou pánví. Množ-
ství nákladních vlaků doplňovaly zpočátku 
pouze tři páry vlaků osobních, zajišťujících 
místní přepravu. V poslední čtvrtině 19. stole-
tí projelo po obou souběžných tratích dohro-
mady až 100 nákladních vlaků denně. 

K 1. lednu 1923 připadl veškerý majetek ze-
státněné společnosti ATE Československým 
státním drahám (ČSD), které tak začaly zajiš-
ťovat provoz i na této trati. Koncem dvacá-
tých let vznikly nové zastávky Stadice, Brozá-
nky, Velvěty, Lbín, Dolánky u Bíliny, Ohníč, 
Křemýž a Chudeřice. Některé z nich byly 
později zrušeny (například Dolánky a Kře-
mýž). Teprve v roce 1937 byla rozšířena 
osobní doprava až na 7 párů vlaků, doplně-
ných dalším párem v pracovní dny. 

Po odstoupení Sudet Německu převzaly pro-
voz od října 1938 Deutsche Reichsbahn (DR). 
Za války byla provedena obnova svršku, aby 
po trati mohly projíždět i časté vojenské trans-
porty a mnoho nákladních vlaků nejen s uh-
lím, ale nově také ropnými produkty z rafine-
rie v Záluží u Litvínova (dnes Unipetrol 
RPA), otevřené v závěru roku 1942. Spojnici 
se vyhnulo větší bombardování a při převzetí 
dopravy zpět do rukou ČSD v květnu 1945 
nebyla vážněji poškozena. 

I ve čtyřicátých a padesátých letech trať stále 
sloužila zejména nákladní dopravě. S rozvo-
jem povrchové těžby uhlí po roce 1950 objem 
dopravy stoupal a bylo přikročeno ke zdvoj-
kolejnění trati v celé délce; stalo se tak mezi 
lety 1955 a 1956. Druhá kolej značně zrychli-
la provoz a zvýšila kapacitu dráhy. 

Rostoucí nákladní doprava narazila počátkem 
šedesátých let na problém v podobě dopravy 
osobní. Po několika redukcích osobních vlaků 
přišlo na jaře 1962 rozhodnutí o úplném zasta-
vení osobní dopravy a jejím nahrazení 
„Náhradní autobusovou dopravou ČSD“ i přes 
protesty okolních obcí. Roku 1963 byla do-
končena elektrizace hlavní trati Ústí – Most. 
Přestože zavedení nové trakce znamenalo pro 
dopravu další přínos, i dvojkolejná elektrizo-
vaná trať přestávala nárokům přeprav, zejmé-
na uhlí, stačit. Vše ještě umocnila stavba nové 
úpravny uhlí v Ledvicích, jež měla být napo-

Lokomotiva typu IIb, provozovaná na trati koncem 19. století 
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Historie trati Ústí nad Labem – Úpořiny – Bílina  

jena na železniční síť spojkou do stanice Svě-
tec právě na této trati. Úpravna byla předána 
do zkušebního provozu v prosinci 1964  
a v létě následujícího roku přišlo rozhodnutí  
o rekonstrukci a elektrizaci celé trati Ústí nad 
Labem – Bílina. Mezitím si místní obecní ná-
rodní výbory vybojovaly obnovení osobní do-
pravy, ke kterému došlo od Nového roku 
1967. Provoz na rekonstruované trati (kromě 
elektrizace došlo k zesílení svršku, úpravě ob-
louků, stavbě nových budov některých stanic 
a zastávek včetně zastávky v Hostomicích do 
současné pozice došlo 28. prosince 1967. 
Předtím byla u strážního domku na fotografii, 
kde byl i silniční přejezd do Ohníče. Koncem 
šedesátých let bylo také zprovozněno nové 
nádraží v Bílině, jenž si vyžádalo úpravu za-
ústění trati do stanice a přeložku u Chudeřic. 
Poslední změna nastala roku 1982, kdy začal 
provoz na přeložce u Hrbovic a trať Ústí nad 
Labem – Chomutov byla nově vedena mimo 
stanici Trmice. 

 

Po elektrizaci množství vlaků stále stoupalo  
a osobní doprava, tentokrát zastoupená již de-
seti páry vlaků, se opět stala nežádoucí. Druhé 
zastavení provozu osobních vlaků přišlo  
v květnu 1976, tentokrát však na dlouhých  
15 let – znovu byly vlaky zavedeny až v roce 
1991. V 80. letech nastala paradoxní situace, 
že vlakové autobusy z Hostomic do Bíliny 
stáli 1 Kčs a autobusy ČSAD 2 Kčs. 

I přes pokles nákladní dopravy v devadesá-
tých letech je trať stále důležitou spojnicí 
Mostecka a Teplicka s Polabím a je zařazena 
do sítě celostátní dráhy. Větší význam má trať 
po stránce nákladní dopravy – kromě obvyk-
lých vlaků s uhlím (dopravci ČD Cargo, SD – 
Kolejová doprava a další) jsou po ní převáže-
ny ropné produkty z rafinerie firmy Unipetrol 
RPA v Záluží u Litvínova a projíždí tudy  
i různé směsné nákladní vlaky mířící z/na 
mostecké nové nádraží. 

Roku 2019 osobní provoz na trati od Českých 
drah převzala společnost RegioJet. 

Martin Müller 

Příspěvky, náměty, dotazy a informace do Hostomického zpravodaje zasílejte na úřad městyse Hostomice, telefo-
nujte na číslo 417 825 197 nebo zasílejte na e-mail:  
hostomickyzpravodaj@seznam.cz.  


